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کــوتــــاه

بیانات مقام معظم رهبری در 
دیدار خانواده آیت ا... محمدتقی 
۵دی ماه  که  یزدی)ره(  مصباح 
۱۴۰۱ برگزار شده بود، صبح دیروز 
در محل برگزاری دومین همایش 
بزرگداشت علامه مصباح یزدی 
در تهران منتشر شد. فرازهایی از 
بیانات حضرت آیت ا... خامنه ای در 

ادامه می آید. 
یک  مصباح  آقای  مرحوم    
منحصربه فردی  خصوصیّات 
مجموعه ی  در  من  که  داشتند 
فضلای برجسته  قم که از قدیم 
می شناختیم، و حالا هم بحمدا... 
برکات بعضی شان ادامه دارد. علم 
فراوان، فکر خوب و نوآور، بیان 
رسا و واضح، انگیزه ی تمام نشدنی 
و بی نظیر، خلقیّات و رفتارهای 
شایسته و برجسته، سلوک و معرفت 
و توجّه معنوی و مانند اینها؛ مجموع 
اینها را واقعاً انسان نمی تواند پیدا 
کند. اینها در آقای مصباح جمع بود. 
  بالاخره رفتن برای همه هست: 
اگر چه خسارت است امّا بالاخره 
چاره ای نیست، ناگزیریم؛ علاج 

این است که آن راه ادامه پیدا کند؛ 
آن ابتکار و آن کارهایی که ایشان 
کرده اند: همین »طرح ولایت« 
یکی از ابتکارات ایشان است؛ همین 
تشکیلات عظیم مرکز تحقیقات 
همان  از  یکی   )۲ خمینی) امام 
ابتکارات است؛ کتاب هایی که ایشان 
نوشته اند، چه کتاب های علمی، چه 
آنچه مربوط به اخلاقیّات و معنویاّت 
برای استفاده  عموم و مانند اینها 
است، یکی از آن کارها است؛ اینها را 
نباید گذاشت تعطیل بشود. الحمدا... 
آثار ایشان از همه جهت خوب است؛ 

آثار صوتی ایشان خیلی آثار خوبی 
است. خب اینها نبایستی متوقّف 
بشود؛ نباید مسکوت بماند، فراموش 
بشود. ایشان آثار صوتی دارند، 
آثار مکتوب دارند، آثار مؤسّسه و 
بنیان های مؤسّساتی، مثلِ آنهایی 
که اسم آوردیم یا شاید هم غیر آنها 
که من خبر ندارم دارند، الحمدا... 
فرزندان خوبی دارند، آقازاده های 
خوبی دارند و برکات نسلی شان هم 

برکات خوبی است.
  در مورد حفظ آثار، نکته ای که 
وجود دارد، این است که نگذاریم 

این آثار کهنگی پیدا کند. یعنی 
آن روزی که ایشان این مؤسّسه ی 
امام خمینی را راه انداختند، یک 
کار تازه ای بود؛ آیا امروز هم اگر به 
همان شکلی که اوّل راه افتاده، اداره 
بشود، باز هم تازه است؟ این، جای 
سؤال است؛ این به عهده ی شماها 
است. شما آقایان ببینید چه کار باید 
کرد که آن تازگی و طراوت حفظ 
بشود. آن اوّلی که ایشان این کار را 
شروع کردند، خب یک کار خیلی نوِ 
جدیدی بود، توجّه هایی را به خودش 
جلب کرد؛ حالا هم باید همان جور 
باشد. خب جسم ایشان رفت، حیف 
هم بود، خیلی حیف بود، یعنی وجود 
ایشان واقعاً مایه ی برکت بود، آدم از 
دیدن ایشان استفاده می کرد؛ گرچه 
هر چه هست، مال همان دوره ی 
جوانی است. شما جوان ها قدر این 
دوره را بدانید؛ آنچه آن آخرِ کار به 
درد آدم می خورد و گیر آدم می آید 
و برای آدم میماند، همین است 
که حالا شماها کسب کرده اید و 
دارید کسب می کنید. جوان ها قدر 

جوانی شان را بدانند. 

یــادداشـــت
برنامهمحوریدولتها

  گویا دولت سیزدهم نیز مانند دولت های قبلی حرف 
درمانی را در دستورکار خود قرار داده است.  این دولت 
نیز عدم موفقیت خود را بر دوش دولت قبل می اندازند. 
رئیس جمهور وقتی که دولت را تحویل گرفت، نرخ  دلار 
آن زیر ۲۵ هزار تومان بود  و در طول ۱8 ماه به بالای ۴۰ 
هزار تومان رسید. تیم اقتصادی او همین افزایش را به 
گردن دولت سابق می اندازد. برابر اصول قانون اساسی 
مسئول اجرای قانون رئیس جمهور است اما هنوز تا این 
لحظه لایحه بودجه به مجلس ارائه نشده است. همچنین 
دولت بدون برنامه توسعه در حال اداره کشور است. هیچ 
دولتی تا به امروز بدون برنامه توسعه کشور را اداره نکرده 
و بودجه۱۴۰۰ نیز متکی به برنامه ششم توسعه نوشته 
شد که  اعتبار آن تمام شده است.  در برابر این نقد هم، 
کارشناسان دولت اعلام کردن که فرصتی نشده که برنامه 
توسعه هفتم را به رشته تحریر درآورند! امسال هم این 
برنامه البته آماده نشده است و مشخص نیست دولت که 
باید لایحه بودجه ۱۴۰۲ را به مجلس بفرستد، براساس 
کدام برنامه توسعه این لایحه را تنظیم کرده است؟ 
اینجاست که باید این دولت را با دولت حسن روحانی در 
برنامه محوری مورد مقایسه قرار داد. دولت روحانی حداقل 
کشور را  بر اساس برنامه اداره کرد حال اینکه آن دولت تا 
چه اندازه موفق عمل کرده است یا نه جای نقد و بررسی 
دارد اما دولت فعلی برنامه توسعه هفتم را با گذشته حدود 
۲ سال از اتمام آن هنوز به رشته تحریر درنیاورده است و در 
ثانی در فرصت قانونی لایحه بودجه سال آتی را به مجلس 
ارائه نکرده است. بودجه۱۴۰۱بدون  وجود برنامه توسعه 
هفتم به رشته تحریر درآمد و لایحه بودجه سال آتی نیز 
اگر به مجلس ارائه شود آن هم بدون داشتن برنامه توسعه 
هفتم است. مشکل هم تنها فقدان برنامه توسعه و مبتنی 
نبودن لایحه بودجه سالانه بر یک برنامه بالادستی نیست 
بلکه مشکل در  دولت در ناهمگونی کامل تیم اقتصادی 
دولت است. تیم اقتصادی آقای رئیسی همه  خود را دارای 
برنامه عنوان می کردند. حال اینکه این  برنامه ها در طول 
۱8 ماه گذشته نتوانسته  از بار مشکلات مردم بکاهد. 
از یک سو آقای محسن رضایی معاون اقتصادی رئیس 
جمهور  وعده داد که به سرعت وضعیت اقتصاد را بهبود 
خواهد داد، چون اقتصاد خوانده است.  بماند که قاضی 
زاده هاشمی که هم اکنون  در بنیاد شهید مشغول است 
اعلام کرد که 3 روزه وضعیت بورس را سامان خواهد داد. 
آقای میرکاظمی هم که به بودجه انقباضی معتقد است و 
سایر وزرا نیز در  فکر سرعت بخشیدن به قطار پیشرفت 
هستند بدون اینکه این قطار سوخت استانداردی داشته 
باشد.  از این جهت اگر دولت روحانی  را ناموفق بدانیم اما او 
برنامه ای داشت و ناموفق بود. در این دولت  برخی نیامده  
می روند.  عبدالمالکی که قرار بود با یک میلیون تومان 
شغل ایجاد کند به یک باره استعفا داده و از مناطق آزاد سر 
در می آورد و یا اینکه آقای صالح آبادی رئیس کل بانک 
مرکزی   بعد از استعفا  مشخص هم نیست فردا کدام سمت 

را به او بسپارند.

 نعمت احمدی
 حقوقدان  و وکیل دادگستری

مقام معظم رهبری: 

ابتکارات و راه آقای مصباح باید ادامه پیدا کند

انهدامپهپادهایمتخاصم
توسطسامانهبومی۱۵خرداد

در ادامه مرحله اصلی رزمایش ذوالفقار 
۱۴۰۱ ارتش، پهپادهایی که در قالب نیروی 
متخاصم سازماندهی شده بودند قصد ورود 
به منطقه عمومی رزمایش را داشتند، طی 
فرایند عملیاتی )کشف، شناسایی، رهگیری، 
درگیری و انهدام( ابتدا توسط طیف گوناگون 
سامانه های راداری نیروی پدافند هوایی 
ارتش کشف و پس از شناسایی در مرکز 
فرماندهی و کنترل رعد نیروی پدافند هوایی 
ارتش، به سامانه  بومی ۱۵خرداد واگذار شد و 
تحت کنترل آن مرکز با شلیک موفق موشک 
نسبت به انهدام پهپادهای مهاجم اقدام شد. 
کشف اهداف پرسه زن با سطح مقطع راداری 
کم و اجرای تیراندازی زمین به هوای شبانه 
توسط سامانه های توپخانه ای علیه اهداف 
هوایی متخاصم از جمله اقداماتی بود که در 
این مرحله از رزمایش توسط نیروی پدافند 
هوایی ارتش اجرا شد. سامانه پدافند هوایی 
۱۵خرداد قادر است تعداد ۶ هدف را به طور 
همزمان کشف و ردگیری کرده و با طیف 
متنوع موشک های بومی همچون صیاد ۲ و 

3 نسبت به انهدام آنها اقدام کند. 
 
احیای۲۷۰۰واحداقتصادی

تعطیلونیمهفعال
احیای  نهضت  در  دولت  نماینده 
واحدهای اقتصادی از احیای ۲۷۰۰ واحد 
اقتصادی تعطیل و نیمه فعال خبر داد. 
دولت  نماینده  مدنی  امیرحسین  سید 
در نهضت احیای واحدهای اقتصادی در 
حاشیه بهره برداری از واحدهای احیا شده 
در روستاهای خلق آباد و گرجی مشهد گفت: 
۲۷۰۰ واحد اقتصادی تعطیل و نیمه تعطیل 
در دولت سیزدهم احیا شده است. مدنی 
ادامه داد: با احیای این ۲۷۰۰ واحد مجموعا 
برای 8۰ هزار نفر اشتغالزایی صورت گرفته و 
بیش از ۵۰ هزار میلیارد تومان سرمایه احیا 
شده است. وی افزود: تاکنون ۶۷ هزار واحد 
تعطیل و نیمه تعطیل شناسایی شده که تا 
پایان سال قرار است ۴ هزار واحد اقتصادی 

احیا شود. 
 

ارتباطعمیقمرحوم
مصباحیزدیباحزبا...

دبیرکل حزب ا... لبنان در پیامی به دومین 
کنگره بین المللی بزرگداشت آیت ا... مصباح 
یزدی گفت: ارتباط وی با حزب ا... به لحاظ 
عاطفی چنان عمیق بود که در مواضع 
تأییدآمیز و بیاناتش درباره حزب ا... منعکس 
می شد. در متن پیام سیدحسن نصرا... آمده 
است: »ایشان بحق در همه آنچه به مسائل 
فکری و اعتقادی و اخلاقی مرتبط بود پناه 
و قبله و مقصد بود و از سر شفقت در لبنان 
به ملاقات ما تشریف آورده و با عالمان و 
مجاهدان و خانواده های ما ملاقات کرد؛ به 
نقطه های مرزی سرکشی کرد و با نیروهای 
مقاومت همنشین گشت و افتخار ما این 
است که همواره مشمول دعای او در نمازها و 
خلوت هایش بودیم و نیز مورد قدرشناسی و 
احترام ایشان. او بی شک مردی الهی بود که 
ماموریتش تثبیت و تعمیق و اصالت بخشی 
به ایمان بود و مدام بر ایمان، ایمان و یقین و 

تسلیم می افزود.«
 

روشآمریکابرایسلطه
درغربآسیا

حقوقدان  عضو  کدخدایی  عباسعلی 
شورای نگهبان، مشاور وزیر خارجه و رئیس 
کمیته ویژه پیگیری حقوقی و بین المللی 
پرونده ترور و شهادت سردار حاج قاسم 
سلیمانی در صفحه شخصی خود در توئیتر 
نوشت: تروریسم و  افراطی گری دو روشی 
است که آمریکا و کشورهای همسو برای 
تحکیم سلطه غیرقانونی و نا مشروع خود در 
منطقه غرب آسیا از آن بهره می برند. اعتراف 
مقامات آمریکایی دلیلی غیر قابل انکار بر این 
مدعاست. در مقابل این نقض آشکار حقوق 

بین الملل چه باید کرد؟
 

کمکبهوزیرورزش
برایتحققبرنامههایش

شورای  مجلس  در  اصفهان  نماینده 
اسلامی با بیان اینکه مجلس آماده هرگونه 
کمک به دولت برای حل مشکلات مردم 
است، گفت که باید وزیر ورزش و جوانان را 
کمک و حمایت کرد که بتواند درصد بالایی 
از برنامه های ارائه شده خود به مجلس را 
محقق کند. عباس مقتدایی با تاکید بر اینکه 
باید تیم اقتصادی دولت مطالبات مردم را با 
سرعت و دقت بیشتری پیگیری کند، گفت: 
تعدد ثبت استیضاح های وزرای اقتصادی به 
دلیل گلایه های موجود از وضعیت اقتصادی 
است لذا اگر بنا بر استیضاح وزیری باشد، 
فضای مجلس نشان دهنده اولویت دار بودن 
استیضاح وزرای اقتصادی است. وی ادامه 
داد: مجلس آماده هرگونه کمک به دولت 
برای حل مشکلات مردم است؛ امیدواریم 
دولت بتواند با قدرت کارها و وعده های خود را 
عملیاتی کند کما اینکه همواره نمایندگان بر 
عزم کمک مجلس به دولت تاکید داشته اند. 

خروج سرمایه از کشور 
در ناآرامی های اخیر

امورداخلی  کمیسیون  رئیس 
کشور و شوراها در مجلس، تاکید 
بازار  مدیریت  برای  باید  کرد: 
غیررسمی ارز تدبیری اندیشیده 
شود و باید یا ارز به آن تزریق شود 
خروج  جلوی  بتوانیم  اینکه  یا 
سرمایه ها را بگیریم. محمدصالح 
جوکار با اشاره به نوسانات بازار ارز 
و راهکارهای مدیریت آن، بیان 
کرد: نباید حوزه اقتصادی کشور 
به دلار وابسته باشد و با نوسان نرخ 
ارز به تورم و گرانی دامن زده شود؛ 
از سالیان پیش بنا بود تا وابستگی 
کشور به دلار کاهش پیدا کند. 
نکته اساسی این است که دولت 
یک جراحی اقتصادی انجام داد اما 
در کنار آن تحول ساختار اقتصادی 
که مورد تاکید حضرت آقا بود 
به طور واقعی انجام نشد. همچنین 
ناآرامی های اخیر نیز سبب شد تا 
بخشی از سرمایه ها از کشور خارج 
شود که نتیجه آن کمبود ارز در بازار 

غیر رسمی و رشد تقاضا بود.

ویـــــــژه
 در میزگرد »مبارزه با تروریسم و افراطی گری 

در غرب آسیا« مطرح شد: 
ترورشهیدسلیمانی؛جنایتینابخشودنی

  تهیه کیفرخواست پیگیری ترور؛ در مرحله نهایی 

قاسم  فعالیت های سردار شهید  تبیین  به منظور 
سلیمانی، میزگرد تخصصی با عنوان مبارزه با تروریسم 
و افراطی گری در منطقه غرب آسیا برگزار شد. در این 
میزگرد که در مرکز مطالعات سیاسی و بین المللی وزارت 
امورخارجه برگزار شد، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه، عباسعلی کدخدایی رئیس کمیته ویژه پیگیری 
حقوقی و بین المللی پرونده ترور و شهادت سردار حاج قاسم 
سلیمانی، ایرج مسجدی سفیر پیشین ایران در عراق حضور 
داشتند. در این نشست ابعاد میدانی، حقوقی و بین المللی 
مبارزه با تروریسم و نقش برجسته سردار شهید سلیمانی 
در مبارزه با تروریسم در منطقه غرب آسیا مورد بررسی قرار 
گرفت. در ابتدای این میزگرد که اولین نشست از سلسله 
نشست های علمی و مطالعاتی در زمینه تبیین فعالیت های 
سردار سلیمانی است، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه، شخصیت وجودی شهید حاج قاسم سلیمانی را 
چند بعدی و به معنای واقعی کلمه شخصیتی فراجناحی و 
فراحزبی عنوان کرد و افزود: شهید سلیمانی، توان منحصر 
به فردی در تولید قدرت ملی و بین المللی برای جهان 
اسلام و جریان مقاومت داشتند و در حوزه ملی اجماع ساز 
بودند و توان قدرت سازی برای کشور داشتند. در ادامه این 
جلسه رئیس کمیته ویژه پیگیری حقوقی و بین المللی 
پرونده ترور و شهادت حاج قاسم سلیمانی، درباره پیگیری 
حقوقی این پرونده در عرصه بین المللی و اقدامات انجام 
شده در داخل کشور در مورد این پرونده در دستگاه های 
ذی ربط توضیح داد. عباسعلی کدخدایی ضمن اینکه ترور 
شهید سلیمانی را یک جنایت نابخشودنی دانست، گفت: 
در بعد کیفری پیگیری این پرونده، کیفرخواست به مراحل 
نهایی نزدیک شده است و امیدواریم به نتایج خوبی برسد. 
به عقیده محمدحسن شیخ الاسلامی هم ترور ناجوانمردانه 
شهید سلیمانی از جهات مختلف پدیده ای متمایز و منحصر 
به فرد است که موج پنجم تروریسم را تبیین کرد. رئیس 
مرکز مطالعات سیاسی و بین المللی وزارت امور خارجه 
شهادت سردار سلیمانی را با گونه ای از تروریسم که در 
ماه های اخیر در کشور رخ داد شبیه دانست و توضیح داد: 
با سوءاستفاده از اعتراضات بحق مردم، دشمنان شکل 
جدیدی از تروریسم را ایجاد کردند. به عبارتی غرب با 
شبکه های تلویزیونی مورد حمایت خود انواع شیوه های 

تروریستی را ترویج کرده و آموزش دادند. 

آرمان ملی:  شاید کمتر کسی پیدا شود که در 
پست های مهمی حضور داشته باشد اما در عین 
حال بتواند در تمامی حوزه ها نگاه فراجناحی 
داشته باشد و صرفا ملی به همه مسائل بنگرد. 
آن هم در شرایطی سال های سال است در جامعه 
شاهد تندروی هایی از سوی جریان های مختلف 
و طرز تفکراتشان هستیم که تلاش می کنند 
جامعه را با خود همراه کنند و نظر و نگاه خود را 
به کلیت جامعه تعمیم دهند. در چنین فضایی 
صرفا اشخاصی می توانند تاثیر گذار ظاهر شوند 
که نخست از جایگاه بالایی در جامعه برخوردار 
باشند و سپس با رویکردهای فراجناحی و توانایی 
پذیرش همه طیف ها و نظرات را داشته باشند. 
سردارشهید حاج قاسم سلیمانی از جمله معدود 
افرادی بود که چنین خصلتی داشت و هیچ کس را 
از خود نمی راند. نگاهی به مواضع شهید سلیمانی 
در خصوص جامعه و مردم به خوبی موید این گفته 
است. جایی که در جمعی می گوید: »من اصلا 
قبول ندارم در بین بچه حزب اللهی ها بگوییم 
این آدم با آن شکل و طور دیگری است. همان 
آدم و دختر کم حجاب دختر من است دختر ما و 
شماست. نه دختر خاص من و شماست، اما جامعه 
ماست. ما باید به او توجه کنیم باید با او با رابطه 
صمیمی برخورد کنیم. فقط رابطه حزب اللهی 
با حزب اللهی که معنا ندارد. رابطه حزب اللهی با 
کسی که دینش ضعیف تر است موضوعیت دارد و 
باید این کار را بکنیم.«  همین رویکرد نیز بود که 
حاج قاسم را در میان اقشار مختلف جامعه و همه 
جناح های سیاسی شخصیتی ملی گرا، فراجناحی 
بر مبنای حرکت در راستای منافع ملی نشان 
می داد. چنانکه در بخشی از وصیتنامه آن شهید 
نیز خطاب به اصلاح طلبان و اصولگرایان به عنوان 

دو جریان مطرح کشور آمده است: »نکته ای 
کوتاه خطاب به سیاسیون کشور دارم: چه آنهایی 
که اصلاح طلب خود را می نامند و چه آنهایی که 
اصولگرا. آنچه پیوسته در رنج بودم اینکه عموماً 
ما در دو مقطع، خدا و قرآن و ارزش ها را فراموش 
می کنیم، بلکه فدا می کنیم. عزیزان، هر رقابتی با 
هم می کنید و هر جدلی با هم دارید، اما اگر عمل 
شما و کلام شما یا مناظره هایتان به نحوی تضعیف 
کننده دین و انقلاب بود، بدانید شما مغضوب نبی 
مکرم اسلام و شهدای این راه هستید؛ مرزها را 
تفکیک کنید. اگر می خواهید با هم باشید، شرط 
با هم بودن، توافق و بیان صریح حول اصول است. 
اصول، مطوّل و مفصّل نیست. اصول عبارت از 
چند اصل مهم است: به کارگیری افراد پاکدست و 
معتقد و خدمتگزار به ملّت، نه افرادی که حتی اگر 
به میز یک دهستان هم برسند خاطره  خان های 
سابق را تداعی می کنند. مقابله با فساد و دوری از 
فساد و تجملات را شیوه خود قرار دهند.  دوره 
حکومت و حاکمیت خود در هر مسئولیتی، 
احترام به مردم و خدمت به آنان را عبادت بداند و 
خود خدمتگزار واقعی، توسعه گر ارزش ها باشد، 
نه با توجیهات واهی، ارزش ها را بایکوت کند.« 
جمله ای است که می گویند باید سال ها بگذرد 
تا جای خالی برخی افراد به چشم بیاید که چه 
میزان تاثیر گذار بوده اند. اما در مورد حاج قاسم 
در همین سه سالی که آسمانی شده می توان به 
اندازه سال ها تاثیر جای خالی اش را مشاهده کرد. 
ملت  سرباز  را  خود  قاسم  حاج    

می دانست
یک چهره سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با ابعاد 
شخصیتی سردار شهید حاج قاسم سلیمانی اظهار 
داشت: حاج قاسم شخصیتی کاریزماگریز داشت 

یعنی همواره سعی می کرد که متفاوت از دیگران 
نباشد. شما لباس ایشان، طرز نشستنش، صحبت 
کردنش و کار کردنش را اگر می دیدید و قبلا او را 
نمی شناختید، متوجه نمی شدید که ایشان سردار 
سلیمانی است. این نوع تواضع و کاریزماستیزی 
نوعی جذابیت و محبوبیت معنوی برای انسان به 
ارمغان می آورد که حاج قاسم نماد برجسته آن 
بود، اگر بخواهیم دو صفت ممتاز در حاج قاسم 
نام ببریم که در کمتر شخصیتی در انقلاب سراغ 
داریم، اخلاص وتواضع ایشان بود. محسن هاشمی 
رفسنجانی در خصوص دلیل جناحی نبودن حاج 
قاسم گفت: حاج قاسم خود را سرباز ملت و همه 
مردم می دانست و یک سرباز نمی تواند رنگ حزبی 
و جناحی داشته باشد؛ چرا که باید از همه کشور و 
همه مردم با هر گرایش و مذهب و سلیقه سیاسی 
دفاع کند، به همین دلیل نیز امام خمینی)ره( در 
وصیتنامه خود نظامیان را از دخالت در سیاست 
منع کرده است. رئیس شورای پنجم شهر تهران 
در ارتباط با پشتوانه فکری و معنوی حاج قاسم 
بیان کرد: پشتوانه فکری و معنوی حاج قاسم، 
انقلاب اسلامی و مکتب امام خمینی)ره( و در 
حیطه عمل فرامین رهبری بود. مکتبی که با 
افراط وتفریط، با انحراف و تحجر، با غرب زدگی 
و شرق زدگی مرزبندی داشت و به هیچ قدرتی 
جز خدا و مردم وابسته نبود. وی ادامه داد: نگاه 
حاج قاسم به همه دختران ایران به عنوان فرزندان 
خود، صرف نظر از نوع پوششان یا نگاهش، به همه 
گروه ها و رجال سیاسی صرف نظر از گرایش شان، 
برخاسته از همین بینش بود که همه را به نوعی 
بندگان خداوند و برابر می دانست و به خاطر 
انسانیت شان صرف نظر از عقایدشان شایسته 

کرامت می دید. 

»آرمان ملی« در آستانه سالگرد شهادت؛  ابعاد شخصیتی شهید حاج قاسم سلیمانی را بررسی می کند

سرباز وطن با نگاه فراجناحی 
  من اصلا قبول ندارم در بین بچه حزب اللهی ها بگوییم این آدم با آن شکل و طور دیگری است. همان 

آدم و دختر کم حجاب دختر من است دختر ما و شماست 

آرمان ملی: رئیس جمهور با اشاره به افزایش 
آمار شیوع بیماری کرونا در نقاط مختلف جهان، 
پیشگیری  طرح های  دقیق  اجرای  لزوم  بر 
هوشمند از سوی دستگاه های مختلف تاکید و 
اظهار داشت: باید سطح مراقبت های بهداشتی 
را بالاتر ببریم و کسانی که ۶ ماه از تزریق آخرین 
دز واکسن کرونای آنها گذشته، نسبت به تجدید 
واکسیناسیون اقدام کنند.  سید ابراهیم رئیسی 
در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به 
بالا رفتن آمار ابتلا به این بیماری در کشورهای 
مختلف از شرق آسیا تا اروپا و آمریکا گفت: به 
لطف خدا، به همت نظام سلامت کشور، تلاش 
دولت و همکاری مردم، آمار ابتلا و تلفات کرونا 
در کشورمان مدت هاست که در پایین ترین 
حد ممکن قرار دارد، اما با توجه به افزایش نرخ 
شیوع ویروس کووید- ۱۹ در برخی مناطق 
جهان، باید سطح مراقبت های بهداشتی را بالاتر 
ببریم. رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجرای 
دقیق طرح های پیشگیری هوشمند از سوی 
دستگاه های مختلف افزود: وزارت بهداشت 
تمهیدات لازم برای تجهیز و آمادگی مراکز 
واکسیناسیون را فراهم کند تا کسانی که ۶ ماه 
از تزریق آخرین دز واکسن کرونای آنها گذشته، 
بتوانند نسبت به تجدید واکسیناسیون اقدام 
کنند. رئیسی با اشاره به ساخت ۶ نوع واکسن 
کرونا در داخل کشور به همت دانشمندان ایرانی 
و با حمایت دولت اظهار داشت: استفاده توأمان 

مردم از واکسن های ساخت داخل و واکسن های 
وارداتی، در کنار تزریق بیش از ۱۵۶ میلیون دز 
واکسن کرونا در طرح واکسیناسیون سراسری که 
بالاتر از بسیاری از کشورهای اروپایی و آسیایی 
بود، باعث مهار کرونا و ارتقای سطح ایمنی عمومی 
در ایران شده است. وی از وزارت بهداشت و 
سازمان صدا و سیما نیز خواست تا با همکاری 
یکدیگر بسته رسانه ای مناسبی برای ارتقای 
آمادگی ها و افزایش سطح اقدامات مراقبتی 
و پیشگیرانه از سوی مردم تهیه و اجرا کنند. 
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت کنترل کامل و 
دقیق همه مبادی ورودی کشور و انجام تست های 
لازم از مسافرین تصریح کرد: وزارت بهداشت 
همچنین به طور جدی بر موضوع رفع کمبود اقلام 
دارویی و آمادگی مراکز درمانی تمرکز کند تا در 
صورت افزایش آمار مبتلایان به کرونا، نگرانی از 
این ناحیه وجود نداشته باشد. رئیسی تاکید کرد: 
وضعیت مطلوب کشورمان از لحاظ ابتلا و تلفات 
ناشی از بیماری کرونا یک موهبت الهی محسوب 
می شود که بجا آوردن شکر آن در قدر دانستن این 
نعمت و مراقبت برای پیشگیری از افزایش دوباره 
آمار شیوع بیماری است. همچنین رئیس جمهور 
در دومین کنگره بین المللی بزرگداشت آیت ا... 
محمدتقی مصباح یزدی با بیان اینکه جامعه 
امروز ما می تواند با شناخت شخیصت آیت ا... 
مصباح به علم و عمل برسد و با نگاهی به سلوک 
وی الگوی خوبی پیش روی خود داشته باشد، 

اظهار داشت: حقیقت این است ما علامه مصباح 
را هم در حوزه عقاید حقه صاحب نظر می دانیم. 
وی بیان کرد: مرحوم آیت ا... مصباح یزدی هم 
انحرافات را خوب می شناخت و هم خوب با آن 
مبارزه می کرد و به همین دلیل او را عمار انقلاب 
نامیدند. او در حوزه جهاد تبیین بسیار عالی بود 
و در دشمن شناسی و دشمن ستیزی چهره ای 
برجسته بود. او نیروها را برای ایستادگی مقابل 
فتنه و توطئه گران بسیج می کرد و شناخت 
زمان و اعلام موضع و سمت گیری را به درستی 
انجام می داد. رئیسی ادامه داد: او با اندیشه های 
انحرافی و با فتنه گرانی که می خواستند منطقه را 
به آشوب بکشند مقابله می کرد و در کنار سردار 
شهید قاسم سلیمانی از الگوهای این مقابله و 
ایستادگی بود. رئیس جمهوری با بیان اینکه 
.. مصباح یزدی شاگردپرور بود، اظهار  . آیت ا
کرد: برخی از استادان بزرگ حوزه هستند که 
درس های زیادی می دهند اما شاگردپرور نیستند 
ولی آیت ا... مصباح یزدی هم شاگردپرور بود و هم 
خانواده و اطرافیانش به وی ارادت دارند و اندیشه 
و عمل ایشان را به عنوان عمل و اندیشه نیکو 
پذیرفته اند و الگو گرفته اند، در حالی که برخی در 
حوزه این همراهی را نداشته اند. ایشان را به عنوان 
عمار انقلاب اسلامی و عمار ولایت می شناسند. 
کسی که هم خوب می شناخت  هم خوب تبیین 
می کرد. رئیس جمهور از علامه مصباح به عنوان 
عمار انقلاب و سردار سلیمانی به عنوان مالک 
اشتر انقلاب یاد کرد و افزود: زمان و سمت شناسی 
و احساس مسئولیت علامه مصباح در شناخت 
فتنه ها و بسیج کردن نیروها در برابر توطئه گران 

ممتاز بود. 

رئیس جمهور: 

همه مبادی ورودی کشور کاملا کنترل شود
برخی در بدنه دولت با 
شفافیت مقابله می کنند

ذبیح ا... خداییان، رئیس سازمان 
بازرسی کل کشور در گفت وگویی 
در خصوص میزان تحقق شفافیت 
در دستگاه های اجرایی کشور گفت: 
مهم این است که سران سه قوه بر 
این باور هستند که باید شفافیت 
در جامعه ایجاد شود. وی افزود: این 
امیدواری وجود دارد که در دوره 
جدید شفافیتی که مدنظر مقام 
معظم رهبری و زمینه حکمرانی 
کند.  پیدا  تحقق  است  مطلوب 
وی با بیان اینکه اقداماتی که در 
زمینه شفافیت تاکنون انجام شده 
است، کافی نیست گفت: ما نیاز به 
شفافیت در قانون، دستگاه قضائی 
و به خصوص قوه مجریه داریم که 
هرآنچه کارگزاران انجام می دهند، 
در دسترس مردم قرار بگیرد تا 
انجام  مسئولین  آنچه  از  مردم 
می دهند اطلاع پیداکنند. خداییان 
تصریح کرد: در بدنه دولت معمولا 
مقاومت هایی در مقابل شفافیت 
صورت می گیرد که برنامه هایی 
برای ایجاد گفتمان شفافیت در 
حال انجام است تا افکار عمومی 
فشار بیاورد و دستگاه نظارتی وارد 

عمل شوند. 

 ۳ بار تحریم  صداوسیما 
در ۲ ماه  

رئیس رسانه ملی با یادآوری 
اینکه همواره سازمان صداوسیما 
با تحریم ها روبه رو بوده است؛ اما 
تحریم گسترده شبکه های برون 
مرزی و داخلی و حتی 3 بار تحریم 
عرض  در  صداوسیما  سازمان 
دو ماه در نوع خود شگفت انگیز 
است، افزود: همه این ها نشان از 
جایگاه مهم و ارزشمند رسانه ملی 
و کشور در عرصه بین المللی و 
ایفای نقش مؤثر آن در بازتاب 
مسائل اخیر دارد پیمان جبلی 
ادامه داد: کشور ها و نهاد هایی که 
ادعای آزادی بیان، گردش آزاد 
اطلاعات و بازتاب صدای مردم را 
دارند و ادعای آنان گوش فلک 
را کر کرده است، تحمل ندارند 
حتی همین رسانه ملی در مرز های 
داخل کشور، نفوذ آن ها را دچار 
چالش سازد و تبلیغات دروغین 
و توطئه هایشان را خنثی کند. با 
وجود این نابرابری، متواضعانه با 
حداقل امکانات و منابع و حمایت 
بین المللی، تلاش می کنیم صدای 
مردم و نظام اسلامی را به گوش 

دنیا برسانیم. 


